
Možemo li zaštiti svoju životnu sredinu i imati ekološki prevoz? 

Saznao sam da je jedan evropski grad uvodi potpunu zabranu klasičnih automobila u širem centru grada. 

Umjesto njih koristiće se posebna rent-a-car služba električnih smart automobila. Ovi automobili će se se 

puniti strujom na specijalno izgrađenim parkinzima, i to koristeći bežičnu vezu između poda automobila i 

podloge.  

             

(Slike sa sajta  www.b92.net) 

Razmišljajući o prednostima navedenog, došao sam na ideju da bismo i mi u Crnoj Gori mogli da napravimo 

nešto slično. 

Razgovarao sam o ovome sa mojim izmišljenim sagovornikom  gospodinom „X“ inače velikim ljubiteljem 

automobila i automobilske industrije, ali i prirode i zdrave životne sredine. 

-Gospodine „X“  da li ste čuli za ovu ideju? 

-„Obradovala me ideja rukovodstva tog grada i smatram da je u mnogim sredinama to moguće sprovesti i 

da će u bliskoj  budućnosti biti sličnih primjera. Naravno , nemoguće je bez podrške kompletne države i 

društva uopšte realizovati ovaku ideju“. 

-Kako će realizacija ove ideje izgledati u praksi ? 

-„To će biti jedna, na sasvim nov način organizovana rent-a-car služba. Korisnici će jednostavnom uplatom 

otvarati i upotrebljavati  svoj električni smart automobil. A zatim će ga ostavljati na najbližem parkingu do 

mjesta na koje žele da idu, a pri  tome će njihova obaveza biti da ga parkiraju precizno iznad panela za 

punjenje. Po završetku posla, oni će uplatiti za korišćenje novog automobila i odvesti se nazad“. 

-Mislite li da bi ovakva ideja imala budućnost kod nas? 

- „U nekoj dalekoj budućnosti možda ima. Zamislite da imamo izgrađen auto-put u zaleđu našeg primorja i 

da se njime svi gosti mogu dovesti  blizu željene destinacije. Tamo bi u velikim garažama mogli da ostave 

svoje ljubimce i da se duž naše obale voze isključivo u elektromobilima. To bi samo po sebi  donijelo 

ogromnu promociju crnogorskog turizma, koji pruža veoma specifične usluge, koje su i praktične, ekološki 

opravdane i korisne, ali i veoma inovativne i zanimljive, a sve to bi  takođe i nanovo promovisalo Crnu Goru 

kao ekološku državu“. 

-Da li bi ova ideja stvorila probleme ljudima koji stanuju u ovom području? 

- „Prilikom uvođenja svih novih sistema, javljaju se različiti problemi, ali oni moraju biti unaprijed 

eliminisani, a to zahtijeva da se za njih predvide i moguća rješenja. To znači da se moraju istražiti i analizirati 

– prepreke, slabosti, potencijali i mogućnosti, i na osnovu toga napraviti  održivi plan funkcionisanja. Najveći 

početni problem vidim u trenutno vrlo ugroženom ekonomskom statusu stanovništva, a isto tako će biti 

vrlo zahtjevno napraviti efikasnu organizaciju za funkcionisanje dostavnih vozila. Ipak, smatram da bi ukupni 

benefiti, a posebno ekonomski, bili toliki da bi se i ti problemi  mogli prevazići“. 

Poslije ovog  razgovora, ja sam ubijeđen da postoje sasvim izvjesne nove mogućnosti za razvoj našeg grada i 

države u pravcu ekološke i zdrave životne sredine, ali i neke sasvim nove ideje za razvoj našeg turizma, i 

Crne Gore uopšte. Razmislimo svi zajedno... 


